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Írásbeli kérdés

Dr. Katona Béla
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

„Mi lesz veled WIFI Falu?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtan i

Varga István nemzeti fejlesztési és gazdasági miniszter úrhoz . A kérdésre a választ írásban

kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

A WIFI Falu program az állam, önkormányzatok és cégek támogatásával jött létre 2008-ban .

Jelen pillanatban a program mintegy 120 szabolcsi és baranyai kistelepülésen összese n
mintegy 2000 háztartásban működik.

A tehetséges, de szegény családból származó fiatalok ilyen módon olcsó számítógépekhez é s
internet- hozzáféréshez jutottak .

A WIFI Falu infrastruktúráján komplex felzárkóztató és az életkörülményeket javítani hivatot t
programok indultak, pl . : internetes álláskereső tréningek, vagy speciális felzárkózató
képzések alsó tagozatos diákoknak, informatikai képzések .

Az üzleti élet szereplői mellett az infrastruktúrára alapozva civil szervezeti kezdeményezések
is megjelentek ezeken a helyeken, pl : a Böjte Csaba nevével fémjelzett „Terített Asztal ”
tartalomszolgáltatás vagy a Digitális Mentőöv képzés .

A program beindítása után az ország több részéből is érdeklődtek a lehetőség és a
szolgáltatások iránt . A kiterjesztésre csak EU források látszottak elérhet őnek, ezért az NFU
fél éven át vizsgálta, hogyan lehetne GOP 3 .1 .1 keretein belül forrást biztosítani.

Végül arra hivatkozva, hogy az EU nem fogadna el olyan programot, mely csak egy
társadalmi rétegnek szól, a LHH (LegHátrányosabb Helyzet ű kistérségek) programirodához
került .



Az LHH program előkészítésére az ÁROP 1 .1 .5 keretekből mintegy fél milliárd forinto t
költöttek el úgy, hogy a programban részt vev ő civil szervezeteket a munkába igen, d e
finanszírozásba nem vonták be .

Felkérték őket, hogy saját költségükön mutassák be a programot a 33 leghátrányosabb
helyzetű kistérségnek, miközben a médiában pedig központilag reklámozzák a
„mintaprojektet” úgy, hogy még fejlesztések nem történtek .

A civilek működésének hála, végül 11 kistérség döntött úgy mégis, hogy elindítja a WIF I
Falu programot .

A program közeledtével azonban az adminisztráció mindinkább kiszorította a civi l
szervezeteket : korlátozták, hogy ki lehet projektgazda, kés őbb azt is, hogy hány kistérségben
jelenhet meg egy szervezet.

Ezen idő alatt az árak is jelentősen nő ttek. Miközben az eredeti 120 faluban a háztartáso k
bekötési és oktatási költsége kb . 120'000 Ft volt, addig a pályázat egy háztartás bekötés e
átlagosan 450'000 Ft-ot számol.

Tisztelt Miniszter Úr!

1. Mi történt a program kiterjesztésében és bemutatásában aktívan részt vev ő civilek
szervezetekkel? Miért szorultak ki az LHH programból?

2. Hogyan látja ilyen körülmények között a program hosszútávú fenntarthatóságát?

Várom Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2009 . november 11 .

dr. Nyitrai Zsol t
Fidesz — Magyar Polgári Szövetség
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